



KEDAI dobi yang mematuhi garis panduan ditetapkan bomba di Kuala Lumpur.

Elak nahas jika ikut prosedur bomba

Putrajaya: Risiko kemalangan di kedai dobi layan diri di negara ini boleh dielakkan jika pengusaha mengikut prosedur dikeluarkan Jabatan Bomba dan Penyelamat Malaysia (JBPM) serta mematuhi garis panduan ditetapkan.

Pengarah Bahagian Keselamatan Kebakaran JBPM, Edwin Galan Teruki berkata, setakat ini kejadian membabitkan mesin dobi adalah rendah, namun ia mampu mengancam keselamatan pengguna jika piawaian sepatutnya tidak dipenuhi.

Katanya, ketika ini hampir 3,000 pengusaha dobi berdaftar dengan jabatan itu dan masih ramai yang

belum berbuat demikian dan ia dikhuatiri menimbulkan risiko jika berlaku kejadian tidak diingini.

"Kita tidak ada statistik tepat buat masa ini dan ramai lagi yang tidak berdaftar. Kita bimbang, jika Piawaian Malaysia MS830 tidak dipatuhi, boleh berlaku kejadian seperti pernah berlaku di Klang, tahun lalu.

"Mungkin ramai yang tidak tahu penggunaan pengering di premis yang tidak mengikut piawaian seperti menggunakan gas LPG berbeza dari saiz storan yang sepatutnya boleh menyebabkan kebakaran berlaku secara tiba-tiba," katanya.

Beliau berkata, premis

yang tidak menggunakan ruang khas serta tiada alat pengesan gas boleh mencetuskan letupan dan mencederakan pengguna yang berada di sekitar kawasan berkenaan.

"Kalau mengikut spesifikasi, ruang khas ini perlu ada ketahanan selama empat jam, mempunyai salur keluar gas di bahagian belakang serta saluran paip bersesuaian," katanya.

Menurutnya, selain mengikut spesifikasi yang betul, pengendali juga perlu memastikan kedai dijaga dengan rapi, tersusun serta tidak terdedah kepada bahaya seperti membiarkan pakaian atau sampah ditinggalkan begitu saja yang

boleh menjadi punca kepada kebakaran.

"Kita ada garis panduan hasil kerjasama dengan beberapa agensi seperti pihak berkuasa tempatan, Suruhanjaya Tenaga (ST) serta Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) untuk pastikan pengusaha dobi layan diri ini mematuhi peraturan sedia ada.

"Satu perkara yang kita perlu pastikan juga adalah setiap kedai mempunyai alat pemadam api yang boleh berfungsi sebagai persediaan sekiranya berlaku kebakaran atau nyalaaan kecil yang boleh merebak jika tidak dikawal," katanya.